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Dagsorden til forældrerådsmøde onsdag d. 26.apr. 2023 kl. 17.00: 

Afbud: Rikke, Trine 

Tilstede: Anne Sofie, Lisa, Line, Jeppe, Sofie, Anna og Lene B 

Referent: PL Lene Brøndum 

Gæster: Lene L (pædagog/stedfortræder) og Katrine Thomsen (forældre) 

01: Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 

02: Godkendelse af referat  

Godkendt 

03: Orientering fra PL 

✓ Status på børnetallet og personaleressourcer, herunder deltidssygemeldinger og

barselvikariatet. Alle er raske og vi har fået ansat Evrim i barselvikariat for

Sarah.

✓ Ændring af åbningstid pr. 1/5-23, delmoduler

I forbindelse med budgettet for 2023 har Aarhus Byråd vedtaget ændring af deltidspasning fra 30 timer 
pr. uge til 25 timer pr uge. Forældre som har deres børn på deltid er blevet orienteret herom den 03.02. 
2023 via digital post.  

Reducering af åbningstid 

Aarhus Byråd har også vedtaget at ændre i åbningstiden for alle dagtilbud i Aarhus Kommune. Fra 
01.05.2023 vil åbningstiden blive reduceret med 30 minutter om ugen, således at åbningstiden fremover 
vil være mandag og fredag kl. 06.30-16.30 tirsdag, onsdag og torsdag kl. 06.30 – 17.00. 

✓ Arbejdsfredag d. 21.apr.

Kun positive tilbagemeldinger omkring arbejdsfredag. Fantastisk at se og

opleve det arrangement der blev lagt i arbejdsopgaverne. At spise pizza til

afslutning var også godt, og skal helt sikkert gentages i september.

✓ Overgangen fra vuggestue til børnehave, herunder præsentation af ny

materiale, som fortæller om overgangen osv.

Forældre gør opmærksom på, at vi skal være specifikke på om det er 6 eller 8

uger før, at vi tager barnet med på besøg i børnehaven. Konkret er vigtig i

beskrivelsen til forældrene.

Bemærk at indkaldelse til overleveringssamtalen er 1 mdr. Forslag til at vælge

3 datoer:

1:Overleveringssamtale

2:Start i bhv

3: Evt også 3.mdr’s samtale, dog er denne samtale frivillig og ikke obligatorisk.
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✓ Legeplads – hvem vil indhente legat eller lignende til forbedring af legepladsen?

Fondssøgning – Anna vil gerne undersøge mht. fonde. Anna kontakter nogle

forældre, som tidligere har søgt om fondsmidler. Sofie vil også bidrage til denne

opgave. Det er nyt som skal etableres på legepladsen, som klatrestativ og øer

at platforme som kan inviterer børnene ind til rollelege udenfor.

04: Brev til forældrerådet og PL om forslag til udvidelse af madordningen i Solhuset. 

Vi drøfter dette brevs indhold, og sætter dette punkt på dagsordenen til det næste 

forældrerådsmøde d. 20.juni. (se brev s. 4) 

Vi har inviteret Katrine og Lene L til dette punkt. Katrine for at hun som forældre kan 

folde ønsket ud om en udvidet madordning fra nogle af forældrene, og præsentere 

ønsket og tankerne bag. Ligeledes har vi inviteret Lene L, som er stedfortræder i 

Solhuset, og som har historikken og erfaringen med sig fra tidligere tiltag omkring 

maden i Solhuset. 

Input fra mødet i dag: 

Ordningen var i Solhuset for 13 år siden, hvor normeringen så anderledes ud. Vi har 

andre skal-opgaver i dag, også over middag. Vi har flest personale ressourcer om 

formiddagen, og færre om eftermiddagen. 

Opbevaring af frugt, håndtering af brød som skal gøres klar til børnene. 

Vi har ikke haft en ordning omkring eftermiddagsmad i Solhuset. Corona kom til, hvor 

vi bad om at børnene havde et stk frugt med, men vi oplever at alle børn har meget 

mere mad med til formiddag, end det er nødvendigt. 

Vi har 3 børn som møder rigtig tidligt, men ellers en del børn, som møder ind ml kl. 

8.00 – 9.00, som ikke er så sultne til formiddagssnacken. 

Hvad holder vi samling om, mad betyder mere i samling i vuggestuen, hvorimod 

maden ikke er så vigtig i bhv. Her er fællesskabet i samlingen det vigtigste, vi synger 

sammen, fortælle hinanden hvad vi har oplevet i weekenden. Pædagogiske aktiviteter 

starter kl. 9.30, og vi spiser frokost kl. 10.45. 

Eftermiddagsmaden må meget gerne rumme noget ’krudt’ til energiniveauet. Vi 

bestemmer ikke hvad børnene skal spise først fra madpakken. Det i som forældre 

giver børnene med, er den mad de må spise. Vi sender alle rester med hjem igen, så i 

kan regulerer i madpakkens indhold. 

Forslag til at Solhuset står for formiddagssnacken, og vi holder fast i at børnene har 

madpakke med til eftermiddagen. 

Der er forslag til en ordning med boller, hvor nogle forældre bager boller hvis de har 

lyst, og bringer det til Solhuset. 

Bemærk at en udvidet madordning vil belaste Solhusets økonomi, penge som ellers 

går til at dække vikarer og legetøj til børnene.  
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OBS formidlingen SKAL lyde snack om formiddagen, og madpakke om eftermiddagen. 

Kan kantinen hjælpe til med snack om formiddagen. 

Der er ikke enighed i forældrerådet om, at Solhusets budget skal dække udgifterne til 

en udvidet madordning. 

Forslag til at der økonomisk kan samles ind til en konkret ting, som en kompensation 

for Solhusets økonomi. 

Kan frugten være en løsning, ved at forældrene medbringer frugt 1 x om ugen. F.eks. 

mandag og onsdag.  

Vi aftaler at sætte punktet på til næste forældrerådsmøde, hvor Lene B 

indsamler data fra andre dagtilbud i Mårslet om en løsning. 

Forældrerådet lægger noget i FB gruppen til forældregruppen, så vi kommunikerer 
ensartethed i forhold til 1 stk. frugt om formiddagen til formiddagssnack. Dette drejer 

sig kun om børnehavebørnene, da vuggestuens børn har andre behov for mad. 

05: Status på billedoversigt af forældrerådet 2023? 

Ligger hos Rikke, som er initiativtager. Sende billeder til Rikke. 

05: Evt: 

• Vinkevindue – efterspørgsel fra en familie. I vuggestuen bliver børnene

afleveret ved døren, og den røde tråd vil vi gerne følge op på i bhv. Det virker

godt at grupperne opholder sig på stuen, og her er der altid en voksen til at

tage imod. Det opleves at der er mere ro på i bhv nu, med den nye struktur,

som vi også havde under Corona.

• Ture ud af huset – bemærk at der er ture ud af huset hver uge i børnehaven.

Måske kan en lettere udgave af formiddagssnacken give bedre mulighed for

længere ture ud af huset. Lene L pointerer at det kan opleves at være ret

stressende, at være på tur med mange børn via toget. Det er rigtig mange børn

at holde styr på. Vi gør meget brug af nærområdet, hvor det er en god øvelse

for børnene at gå, og samtidig bevæge sig i trafikken.

• Næste møde i forældrerådet er 20/6-23
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Mårslet, d. 23.04.2023 

Kære Solhuset  

Kære Lene Brøndum 

Vi har et stort ønske om at udvide madordningen i Solhuset, så den inkluderer formiddagsfrugt og 

eftermiddagsmad, som den gjorde før corona-nedlukningen. Vi har erfaret, at nabo-institutionen 

Græsbakken er gået tilbage til den tidligere ordning og droppet madpakkerne. I stedet serverer 

Græsbakken frugt og boller/rugbrød. Det er vores ønske, at en lign. madordning implementeres i Solhuset 

igen.  

I Græsbakkens vuggestue medbringer forældrene 3 stk. blød frugt pr. barn om mandagen, som 

personalet fordeler hen over ugen. Frugten skæres ud og fordeles i skåle til vuggestuebørnene.  I 

børnehaven medbringer forældrene 5 stk. frugt pr. barn – ligeledes om mandagen – som personalet 

skærer ud i forbindelse med samling.   

Til eftermiddagsmaden spiser både børnehavebørn og vuggestuebørn frugt, og derudover bager 

køkkenpersonalet i Græsbakken boller to gange om ugen i samarbejde med børnene. De andre dage får de 

rugbrød/knækbrød.   

Al frugt skal fortrinsvist være økologisk, og personalet ser gerne, at noget af frugten erstattes af grøntsager 

– fx agurk, tomater, peberfrugt osv. Vi er klar over, at frugten kan blive kedelig hen over ugen, men vi ser

ingen problemer i, at fx den ene stue medbringer frugt mandag og den anden stue onsdag eller torsdag, så

der altid er frisk frugt til frugtordningen.

Personalet i Græsbakken taler godt om den nye ordning. For det første undgår de konflikter omkring ”din 

og min madpakke”, ligesom det er hyggeligere at spise det samme mad. Derudover hjælper den nye 

madordning også forældrene med at sikre alle børn sunde mellemmåltider. Endelig undgår vi en stor 

mængde madspild, som vi forældre oplever med den nuværende madpakke-ordning. Vi smider utroligt 

meget mad ud hver eftermiddag, når madkasserne kommer retur.   

Vi talte med pædagogerne i Græsbakken i påskeferien, hvor der var fællespasning i Græsbakken, og de 

ønsker ikke at gå tilbage til den gamle ordning, men er meget glade for det nye tiltag. De mener ikke, det 

presser dem yderligere, at de skal skære frugt ud sammen med børnene, som hurtigt lærer at vente på, at 
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frugten er klar og skal deles imellem alle. De personaler, som vi har talt med deler gerne ud af deres 

erfaringer og hilser Solhuset velkommen til en snak om den nye madordning.  

Vores ønske er, at Solhuset undersøger, hvorvidt det er muligt at lave samme eller en lignende model i 

vores institution – til glæde for alle!  

Mårslet, d. 23.04.2023 

Mvh.  

Casper og Katrine (Forældre til Agnes T. og Erik)   

Karoline og Casper (Forældre til Wilhelm og Agnete)  

Hanne og Thor (Forældre til Nikolaj)  

Kenneth og Rikke (Forældre til Winston og Sylvester) 

Sofie og Mads (Forældre til Frida B. og Sven)  

Anna og René (Forældre til Sigrid D. og Kirstine)  

Barbara og Anders (Forældre til Carlo)  

Anja og Sune (Forældre til Agnes H. og Esther)  

Mona og Jacob (Forældre til Vigga)  

Stine og Simon (forældre til Sverre)  

Anne og Jesper (Forældre til Ebbe og Max)  

Mathilde og Kristian (Forældre til Ejner)  

Guðfinnur og Johanne (Forældre til Treysti)  

Anne og Sola (Forældre til Vega og Vilde)  

Daniel og Anne (Forældre til Ebbe og Sigrid)  

Lotte og Anders (Forældre til Frida og Alfred)  

Nanna og Lone (Forældre til Olga)  

Lene og Nikolaj (Forældre til Maj)  

Thomas og Lea (Forældre til Luna og Ellen)  

Trine og Steiner (Forældre til Iben)  


